
 
Zápis z 223. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 12. 2. 2013 v Opavě 
 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Vojtal, Harasimová, Urbanec, Janiš, Ševčík, Fogltonová, Řihák, 
Botlík, Šperka, Siostrzonek, Tomiczková, Mužný, Kolibová, Fidler 

Omluveni:  Čermák, Franěk, Bernatík, Žáčková, Rojík 

Neomluveni:  

Hosté:  Kania, Dluhošová, Koliba 

 
 
 
PROGRAM: 
 

1. Personální záležitosti 

a. Návrh na jmenování členů Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 
 

2. Organizační záležitosti 

 
a. Postup centralizace univerzitní knihovny 

 
b. Organizační změny v rámci nových rozpočtových pravidel – státní pokladna  

 
3. Různé 

 
 
 
 
Předseda AS SU RNDr. Vaněk přivítal přítomné členy senátu a hosty. Seznámil senátory 
s programem jednání. Všichni senátoři s programem souhlasili. Prohlásil senát  
za usnášeníschopný.  

 

1. Personální záležitosti 

a. Návrh na jmenování členů Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 

Koliba: Omluvil pana rektora z důvodu jeho služební cesty. Konstatoval, že se jedná o návrh 
dvou nových členů VR SU. Prvním z nich je doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., který je od 1. 2. 2013 
děkanem OPF v Karviné. Protože splňuje veškeré kvalifikační předpoklady pro členství  
ve VR, navrhuje rektor pana děkana za člena VR. Jeho aktivity a publikační činnost jsou 
popsány v životopisu. Docentem je od roku 2008, habilitaci absolvoval na Vysoké škole báňské 
v oboru ekonomie. Zaměstnán je na SU od ukončení studií. Druhým kandidátem je prof. Skokan, 
který na SU nepůsobí dlouhou dobu, nicméně je známou osobností v odvětví ekonomických 
věd. Dlouhou dobu působil na Vysoké škole báňské, profesorem je od roku 2010. Nyní je na 



OPF vedoucím Ústavu doktorských studií. Je autorem mnoha knih, článků apod.  Jedná se tedy 
o kandidáty fundované a kvalifikačně zdatné, kteří budou jistě přínosem pro VR SU. 

Vaněk: Konstatoval, že volby jsou tajné a je nutné zvolit tříčlennou volební komisi. Navrženi byli  
RNDr. Sedlář, Mgr. Ing. Řihák, Ing. Harasimová. 

Předsedou volební komise byl zvolen RNDr. Sedlář. 

O členech navržených do volební komise AS SU hlasoval, přičemž v každém ze tří hlasování 
bylo dosaženo těchto výsledků: 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     0    1 

Sedlář: Seznámil přítomné s průběhem voleb a s hlasovacím lístkem. 

Diskuze: 

Sedlář: Bylo rozdáno 16 hlasovacích lístků. Všechny byly odevzdány jako platné. 

Doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D. 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     1    0 

Prof. Ing. Karel Skokan, Ph.D. 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     2    0 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje jako členy vědecké rady doc. ing. Pavla Tuleju, 
Ph.D. a prof. Ing. Karla Skokana Ph.D. 

 

2.Organizační záležitosti 

a. Postup centralizace univerzitní knihovny 
b. Organizační změny v rámci nových rozpočtových pravidel – státní pokladna  

Kvestor: Informoval o postupu prací týkajících se Univerzitní knihovny (dále jen „UK“). 
Konstatoval, že senátoři již byli informováni, že celá záležitost provozu UK byla v roce 
předcházejícím řešena tak, že byly definovány mzdové prostředky na jednotlivá pracoviště, tzn. 
na Opavu a Karvinou, byly centralizovány na rektorátě a následně vypláceny. Tyto mzdové 
prostředky neobsahovaly žádnou nenárokovou složku platu a veškeré změny, které se 
prováděly v odměňování zaměstnanců, se musely projednat s vedoucími součástí. Na KR již 
byly součásti informovány s tím, že chceme zcentralizovat v letošním roce aspoň mzdovou 
oblast, aby nemusely být změny prováděny na úrovni součástí, ale bude si o tom rozhodovat 
rektor, pod něhož UK spadá. Původně bylo plánováno, že pro rok 2013 bychom (rektorát) 
převzali veškeré náklady, které vznikají s provozem UK kromě nákupu knih, které se budou 
nakupovat podle objednávek jednotlivých součástí. To, že převezmeme záležitosti tepla, světla, 
režie, cestovné bylo bohužel sděleno pozdě, protože jsme si neuvědomili jaká složitost nás 
čeká. Z toho důvodu jsme se dohodli, že v roce 2013 se bude připravovat model převzetí 
veškerých nákladů knihoven. Není to jednoduchá záležitost, protože dislokace knihoven je velmi 
rozšířená. Podobný model aplikujeme Na Rybníčku a Olbrichové, nicméně aplikace tohoto 
modelu na knihovnu si žádá více času a lidského potenciálu. Od 1. 1. 2014 by se v rozpočtu 



univerzity měla objevit položka univerzitní knihovna jako ucelená částka. Má to vazbu na 
organizační změny, které po nás požadují nadřízené organizace, kdy bude posíleno ekonomické 
oddělení rektorátu o pracovníka, který by převzal veškerou ekonomickou agendu knihovny a 
zároveň veškeré záležitosti, které nám nastanou při zavedení účtů u České národní banky, jak 
nám ukládá MŠMT. Pravidla ještě známy nejsou. Již při zřizování účtů nastala spousta 
nejasností a potíží. Vložila se do toho i ČKR, která pověřila prof. Hindlse, kvestora z VŠE, aby 
na ministerstvu zcela jasně vyjasnil metodiku fungování VŠ v rámci režimu státní pokladna. Od 
1. 3. 2013 nedostaneme peníze nikam jinam než účet u ČNB. Je deklarováno z ministerstva 
financí, že nám nabude administrativní činnost až o 60 %.  
 
 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky a dotazy. 
 
 

3.Různé 
 
a) 
Vaněk: Požádal prorektorku Dluhošovou o informaci k průběhu jednání ohledně SZŘ SU. 
 
Dluhošová: Během minulého roku proběhlo několik připomínkových řízení stávajícího studijního 
a zkušebního řádu. V současné době byl na nás vznesen požadavek ze strany nového vedení 
OPF, že tím, že nastoupili k 1. 2. 2013 a k tomuto se nemohli vyjádřit, Požádali tedy o 
prodloužení termínu. Včera proděkan Gongol zaslal připomínky. Bude svolána schůzka 
studijních proděkanů a vedoucích studijních oddělení jednotlivých součástí a budou znovu 
probrány připomínky. Předpokládám, že dojdeme k nějakému konsensu. K připomínkám se 
bude vyjadřovat také vedení SU. Finální verze bude předložena AS SU k projednání. Změn je 
tam asi 20, nicméně většina změn upravuje to, co se již dělalo, ale bez písemné opory. Jsou 
zpřesněny některé úkony, které nebyly úplně jasné a z mého pohledu se jedná o změny ve 
prospěch studentů. 
 
Řihák: Doplnil prorektorku Dluhošovou, že ke konzultaci změn předkládaných proděkanem 
Gongolem a jejich projednávání byli přizváni spolu s předsedou SK AS SU OPF, Ing. Hečkem, 
přičemž odborná debata na OPF probíhala také za přítomnosti vedoucího ÚDS SU OPF, 
vedoucího studijního oddělení SU OPF a předsedy dílčí komise pro studijní a sociální záležitosti 
AS SU OPF Ing. Řihák konstatoval, že ke studijnímu řádu, jakožto strategickému dokumentu 
nejen pro studenty, by bylo vhodné se opětovně sejít, a to i za přizvání zástupců SK AS SU, a 
znovu projednat vyvstalé připomínky. Současně také poděkoval vedení SU za přístup, který 
přijalo a informoval, že po skončení dnešního jednání AS SU se sejde studentská komora AS 
SU a přijme stanovisko k předkládanému znění SZŘ. Do večera (12. 2. 2013) pak SK AS SU 
zašle připomínky a návrhy na úpravy znění textu řádu.  
 
b) 
Kvestor: Rád bych se dotknul další záležitosti, a to je zavedení spisové služby ve smyslu 
zavedení zákona o spisové službě, který je účinný od 1. 1. 2013. Snažili jsme se v průběhu roku 
2012 vypracovat model, který by fungoval pro celou univerzitu a to pro Karvinou a Opavu zvlášť. 
Stávající model zajištuje FPF, ale není schopna zajistit fungování podatelny pro celou univerzitu. 
Použijeme tedy model univerzity z Olomouce, kdy jsme vstoupili do jednání s doc. Urbáškem, 
který tuto agendu vede na olomoucké univerzitě. Každá součást bude mít svou podatelnu a 
spisovnu. Je zde jedna výjimka, kdy bude zřízena ústřední podatelna univerzity, která bude 



zabezpečovat záležitost elektronické pošty, tedy datovou schránku a emailovou adresu 
zveřejněnou na našem webu a podání dokumentu elektronickou cestou. Také bude zajišťovat 
činnost podatelny MÚ a rektorátu. Jsou opravdu zákonem stanoveny velmi tvrdé pokyny, jak 
s každým dokumentem naložit. Celá záležitost je spojena s administrací a je nutné do rozpočtu 
rektorátu zapracovat pracovní sílu na podatelnu a spisovnu a také záležitost archivu. Je nutné 
mít svého zaměstnance pro archiv univerzity, který bude mít patřičnou kvalifikaci, jinak by nám 
byla odebrána akreditace. I do rozpočtu rektorátu je počítáno ve mzdové oblasti s vlastním 
pracovníkem archivu a řadovým pracovníkem archivu a spisovny. Tito budou vykonávat 
metodickou činnost podatelen a spisoven na jednotlivých součástech. 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 26. 3. 2013 v Opavě ve 13,00 hodin. 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 12. 2. 2013 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 
 
 
 
 

 

U S N E S E N Í 
 

z 223. zasedání AS SU konaného dne 12. 2. 2013  
 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Statut Slezské univerzity v Opavě, 
Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě s připomínkou 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje jako členy vědecké rady doc. ing. Pavla 
Tuleju, Ph.D. a prof. Ing. Karla Skokana Ph.D. 

 

 

 

 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
         předseda AS SU 

 


